



KEMENTERIAN KEWANGAN

SURAT PEKELILING PERBENDAHARAAN BIL. 2 TAHUN 2010

Semua Ketua Setiausaha Kementerian
Semua Ketua Jabatan Persekutuan
Semua Setiausaha Kerajaan Negeri

KAEDAH PENEMPAHAN DAN PEMBELIAN TIKET SERTA PEMBAYARAN UNTUK SEMUA PERJALANAN UDARA RASMI

TUJUAN

Surat Pekeliling Perbendaharaan ini bertujuan untuk memperjelas kaedah penempahan dan pembelian tiket serta pembayaran untuk semua perjalanan udara rasmi.

LATAR BELAKANG

2. Pada masa ini, semua perjalanan udara rasmi hendaklah dilaksanakan dengan menggunakan Sistem Penerbangan Malaysia Berhad (*MAS*) atau syarikat-syarikat penerbangan lain yang diluluskan bagi penerbangan domestik selaras dengan Surat Pekeliling Am Bil. 4 Tahun 1998 dan surat Jabatan Perdana Menteri bil. PM(S)17050/1 Jld.11(46) bertarikh 15 Jun 2007.

3. Selain itu, Surat Pekeliling Am Bil. 3 Tahun 2008 telah menetapkan bahawa semua perjalanan udara rasmi ke luar negara bagi semua pegawai dan mereka yang ditaja perjalanannya oleh Kerajaan adalah dikehendaki menggunakan perkhidmatan penerbangan *MAS*. Walau bagaimanapun, pegawai boleh juga memilih untuk menggunakan perkhidmatan penerbangan Syarikat *AirAsia Berhad* (*AirAsia*).

4. Namun, kaedah penempahan dan pembelian tiket serta pembayaran untuk perjalanan udara rasmi adalah berpandukan Surat Pekeliling Perbendaharaan Bil. 1 Tahun 2007.

TEMPAHAN TIKET

5. Tertakluk kepada peraturan dan tatacara penggunaan syarikat penerbangan bagi perjalanan udara rasmi yang dikeluarkan oleh Jabatan Perdana Menteri, penggunaan Waran Perjalanan Udara Awam (WPUA) bagi tempahan tiket adalah dibenarkan seperti berikut:

<u>Syarikat Penerbangan</u>	<u>Jenis Penerbangan</u>
Sistem Penerbangan Malaysia Berhad -	Antarabangsa dan domestik
AirAsia Berhad -	Antarabangsa dan domestik
Pelangi Airways -	Domestik
Berjaya Air -	Domestik
Transmile Air -	Domestik
Fly Asian Xpress (FAX) -	Domestik
FlyFirefly Sdn Bhd (Firefly) -	Domestik
MASWing	Domestik

6. Bagi kes Firefly, MAS dibenar bertindak sebagai saluran utama proses menginvois dan pembayaran bagi pihak FlyFirefly Sdn Bhd. Sehubungan itu, FlyFirefly Sdn Bhd akan menggunakan WPUA dan nombor akaun pukal MAS yang sedia ada untuk tujuan mengeluarkan tiket penerbangan, menginvois dan pembayaran secara pukal menerusi pihak MAS. Sebagai suatu langkah kawalan, perlu dipastikan agar FlyFirefly Sdn Bhd tidak akan menginvois Kerajaan secara terus yang mungkin boleh mengakibatkan pembayaran dua kali.

PEMBELIAN TIKET

7. Bagi semua perjalanan udara rasmi sama ada dalam negara atau ke luar negara, pegawai sendiri boleh juga membeli tiket terus daripada syarikat penerbangan atau syarikat/agensi pelancongan berkenaan sama ada secara atas talian (*on-line*), melalui kaunter, secara tunai atau dengan menggunakan kad kredit dengan syarat perjalanan diluluskan oleh Ketua Jabatan dan semasa tuntutan perjalanan dibuat, salinan resit dikemukakan untuk mengesahkan pembelian tiket. Namun, pegawai sendiri patut menanggung sepenuhnya sebarang risiko atau kerugian akibat pemilihan kaedah pembelian tiket ini.

8. Bagi kejadian "*no-show passengers*", tuntutan bayaran balik (*refund*) pembelian tiket tersebut hanya boleh dibenarkan oleh Pegawai Pengawal sendiri setelah beliau berpuas hati bahawa punca kejadian tersebut tidak disebabkan oleh kesalahan pegawai dalam sesuatu keadaan di mana pegawai tersebut terpaksa diarah untuk menjalankan tugas rasmi yang lain atas kepentingan perkhidmatan.

KAEDAH PEMBAYARAN

9. Mengikut mana yang berkenaan, pembayaran WPUA boleh dilakukan melalui Sistem Bayaran Pukul berpandukan peraturan dan syarat yang ditetapkan oleh Jabatan Akauntan Negara Malaysia.

TARIKH KUAT KUASA

10. Surat Pekeliling Perbendaharaan ini berkuat kuasa mulai dari tarikh ia dikeluarkan.

PEMBATALAN

11. Dengan kuat kuasa Surat Pekeliling Perbendaharaan ini, maka Surat Pekeliling Perbendaharaan Bil. 1 Tahun 2007 adalah dibatalkan.

“ BERKHIDMAT UNTUK NEGARA”

Saya yang menurut perintah,



(Tan Sri Dr. Wan Abdul Aziz Wan Abdullah)
Ketua Setiausaha Perbendaharaan

29 Januari 2010

Salinan Kepada:

*Ketua Setiausaha Negara
Ketua Audit Negara
Akauntan Negara Malaysia
Semua Ketua Eksekutif Badan Berkanun Persekutuan
Semua Pihak Berkuasa Tempatan*